



**Legitimacy, Urban Planning and Sustainability
in Russia and Scandinavia**



Online Dissemination Conference
**Engaging Citizens in the Development of Urban
Environments**

Онлайн конференция
**Вовлечение граждан в процессы развития городской
среды**

Tuesday, 22 June 2021, 08:45 - 13:00 Central European (Swedish) Time
Вторник, 22 июня 2021 г., 09:45 - 14:00 Московское время



Programme

(Times shown in English language programme are Swedish/Central European Time (CET))

8:45-9:00 Welcome and introduction to the project

Derek Hutcheson, Professor of Political Science, Malmö University (Sweden)
LUPSRUSS-2 project leader

9:00-9:45 What factors increase local identity and improve trust in local authorities?

Derek Hutcheson, Professor of Political Science, Malmö University (Sweden)

09:45-10:00 Short break

10:00-10:45 How the development of the Russian federal 'Accessible Environments' programme affects activism on social media

Evgenia Likhovtseva, PhD., Researcher, Global Relations Office, Trinity College Dublin (Ireland)

Anna S. Zamaraeva, Senior Lecturer, Saint-Petersburg University of Management Technologies and Economics (Russian Federation)

10:45-11:00 Short break

11:00-11:45 Comfortable town environments for everyone: a case study of Copenhagen

Anne Faurskov, Architect, Principal AFARKitektur (Copenhagen, Denmark)

11:45-12:00 Short break

12:00-12:45 The involvement of citizens in processes of town planning – examples from Russia

Inessa G. Tarusina, Candidate of Political Science, Head of Department of Comparative Political Studies, North-Western Institute of Management of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration (NWIM RANEPА) (Russian Federation)

Elena Tselishcheva, Senior lecturer, Department of Economics and Administration, Ural Institute of Management of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Management (UIA RANEPА) (Russian Federation)

Elena Tsumarova, Candidate of Political Science, Docent, North-Western Institute of Management of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration (NWIM RANEPА) (Russian Federation)

12:45-13:00 Concluding comments

Программа

Время указано по московскому времени (СЕТ + 1)

9:45-10:00 Слово приветствия и описание проекта

Дерек Хатчесон, Профессор политических наук, Университет Мальмё (Швеция), руководитель проекта LUPSRUSS-2

10:00-10:45 Что способствует укреплению местной идентичности и повышению доверия к местным властям?

Дерек Хатчесон, Профессор политических наук, Университета Мальмё (Швеция)

10:45-11:00 Перерыв

11:00-11:45 Как развитие программы «Доступная Среда» влияет на активизм в социальных сетях

Евгения Лиховцева, доктор политических наук, научный сотрудник отдела международных отношений Тринити-колледжа в Дублине (Ирландия)

Анна Сергеевна Замараева, Старший преподаватель, Санкт-Петербургский университет технологий управления и экономики (Российская Федерация)

11:45-12:00 Перерыв

12:00-12:45 Комфортная городская среда для всех: пример Копенгагена

Анне Фаурсков, архитектор, руководитель AFARkitektur (Копенгаген, Дания)

12:45-13:00 Перерыв

13:00-13:45 Вовлечение граждан в процессы городского планирования - примеры из России

Инесса Геннадьевна Тарусина, Заведующий кафедрой сравнительных политических исследований, СЗИУ РАНХиГС, кандидат политических наук (Российская Федерация)

Елена Федоровна Целишева, Старший преподаватель кафедры экономики и управления ФГБОУ ВО Уральского института управления (Российская Федерация)

Елена Юрьевна Цумарова, Доцент, ФСПИ СЗИУ РАНХиГС, кандидат политических наук (Российская Федерация)

13:45-14:00 Заключительные слова



Legitimacy, Urban Planning and Sustainability in Russia and Scandinavia

The LUPSRUSS-2 project (February 2020 to June 2021)

The LUPSRUSS-2 project – Legitimacy, Urban Planning and Sustainability in Russia and Scandinavia - is funded by the *Swedish International Centre for Local Democracy (ICLD)*. It examines processes of urban planning in Scandinavia and Russia. The main focus is on the processes behind sustainable planning and urban improvement in a number of regions in each country, with particular emphasis on how to involve citizens in that process. A second focus is on the incorporation of the needs of people with functional variation into the planning of cities. The project creates considerable scope for synergies and exchanges of ideas and expertise between regions that are facing similar challenges – both between Russia and Scandinavia, and within each country.

Проект LUPSRUSS-2 (февраль 2020 г. – июнь 2021 г.)

Проект LUPSRUSS-2 «Легитимность, городское планирование и устойчивое развитие в России и Скандинавии», поддержанный Шведским Международным центром местного самоуправления (ICLD) исследует процессы городского планирования в России и Скандинавии. Основное внимание уделяется устойчивому планированию и благоустройству городов в ряде регионов каждой страны, с особым упором на то, как вовлечь граждан в этот процесс. Второй аспект связан с включением потребностей людей с функциональными отличиями в планирование городов. Проект создает значительные возможности для взаимодействия и обмена идеями и опытом между регионами, которые сталкиваются с аналогичными проблемами - как между Россией и Скандинавией, так и внутри каждой страны.

Project information:

Malmö University website: <https://mau.se/en/research/projects/legitimacy-urban-planning-and-sustainability-in-russia-and-scandinavia/>

Information website: <https://rucarr.mau.se/research/lupsruss/>

LUPSRUSS in the news: <https://rucarr.mau.se/research/lupsruss/lupsruss-in-the-news/>